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Protokoł Nr   II/2016 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  22 marca  2016 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego 

w Osielsku  

 

Sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 (na wniosek wójta gminy) ustawy   z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  (t.j. Dz. U. z 2015 r. poz. 1515 ze zm.) 

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 8
00

 do 9
50

. 

Na 15 radnych obecnych było 12 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Radny nieobecny usprawiedliwiony:  G. Paliwoda,A. Różański. 

Spóźnił się radny A. Wiekierak. 

Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy p. W. Sypniewski, Zastępca Wójta p. M. Jończyk, 

Sekretarz Gminy p. M. Domańska,  Skarbnik Gminy p. B. Nalaskowska oraz dyr. GZK p. L. 

Dziamski. 

Sołtysi:  M. Wędzińska, Cz. Betyna i St. Mikulski. 

Radni powiatowi: Ż. Kaźmierczak i L. Kuziak. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych. 

8. Podjęcie uchwał:    

1) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,   

2) sprawie zmiany WPF Gminy Osielsko na lata  2015-2021, 

3)  w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚ i GW w Toruniu, 

4)w sprawie   przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Osielsko do roku 2020+, 

5) w sprawie zatwierdzenia taryf za wodę i ścieki, 

6) w sprawie wykupu gruntu położonego w  Osielsku,    

7)  w sprawie ustanowienia służebności przechodu i przejazdu w Niwach, 

8) w sprawie  wykupu gruntu  w  Osielsku, 

9) w sprawie wykupu gruntu w Żołędowie pod przepompownię ścieków, 

10) w sprawie wykupu gruntu w Niemczu pod istniejącą przepompownię ścieków, 

11) w  sprawie przyjęcia darowizny  gruntu położonego w Niemczu, 

12) w  sprawie przyjęcia darowizny  gruntu położonego w Bożenkowie, 

13) w sprawie wykupu gruntów położonych w Jarużynie, 
14)  w sprawie ustalenia nazw ulic, 

15) w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy lokali użytkowych, 

16) w sprawie zmiany uchwały na realizację zad. w  ramach inicjatywy lokalnej, 

17) w sprawie zmiany uchwały – roczny program organizacji pozarządowych, 

18) w sprawie dotacji na prace konserwatorskie, 

19) w sprawie  uchwalenia „Aktualizacji programu ochrony środowiska”, 

20) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi, 
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21) w sprawie przyjęcia Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Osielsku. 

9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

Ad. 3 

Porządek obrad: 

Porządek obrad w drodze głosowania został przyjęty jednogłośnie – za. 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji: 

W związku z brakiem uwag, przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołów z sesji: 22.12.2015 r,  i 23.02.2016 r. Wynik głosowania był jednogłośnie – za. 

Ad.5.   

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  uchwał.– 

stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła 

przez aklamację. 

W trakcie sprawozdania Wójta przybył radny A. Wiekierak. Stan radnych 14. 

Ad. 6.  

Składanie interpelacji: 

K. Cichański – przy il. Centralnej 1, Starostwo Powiatowe nadal nie naprawiło chodnika. Po 

opadach deszczu powstaje zastoisko wody, piesi w celu ominięcia wchodzą na jezdnię, co 

stwarza zagrożenie bezpieczeństwa zarówno przechodniów jak i  dzieci uczęszczających do 

szkoły jak i pojazdów.  Nie są uporządkowane ulice Centralna i Kolonijna, zalega pozimowy 

piasek. 

A.Wiekierak- „W związku z informacjami uzyskanymi podczas lutowej , nadzwyczajnej sesji 

Rady Gminy Osielsko od Zastępcy Wójta Pani Marii Jończyk w kwestii planowanego 

sposobu żywienia w Publicznym Przedszkolu nr 1 w Osielsku, proszę o ponowne 

przeanalizowanie tego zagadnienia i uruchomienie pełnoprawnej kuchni zamiast 

planowanego zewnętrznego cateringu dla tej placówki. Wprowadzenie tej formy żywienia dla 

najmłodszych mieszkańców naszej gminy pod pretekstem szukania oszczędności uważam za 

bardzo chybiony pomysł. Skoro stać nas na budowanie za grube miliony złotych dróg w 

terenach jeszcze nieuzbrojonych i niezurbanizowanych to tym bardziej nie powinniśmy 

oszczędzać kilkudziesięciu lub nawet kilkuset tysięcy złotych na żywieniu najmłodszych. 

Tym bardziej, że zmiana tego typu wprowadzona w jednostkach oświatowych wyższego 

szczebla sprawiała zazwyczaj, że liczba osób korzystających z tych posiłków spadała, a 

powodem tego stanu rzeczy była jakość i smak przygotowywanych potraw. Tymczasem w  

przypadku młodszych dzieci, które wymagają spożywania częstszych posiłków i nijako 

„skazane są” na żywienie podczas pobytu w przedszkolu, jest to niemożliwe. Trudno  bowiem 

jest sobie wyobrazić np. aby każdy z niezadowolonych rodziców dowoził dla swojej pociechy 

wcześniej przygotowane „domowe posiłki” do placówki, bobrzy planowanych czterech 

oddziałach przedszkolnych jednoczesne podgrzewanie i serwisowanie ich dla stu dzieci jest to 

pomysłem nierealnym. Dlatego jeżeli twierdzenia Pani Wójt że zastosowane rozwiązania 

projektowe w realizowanym obiekcie przedszkolnym umożliwiają realizowanie całego cyklu 

przygotowywania posiłków, są zgodne z prawdą, to jeszcze raz proszę o przeanalizowanie 

mojej sugestii i w cielenie jej w życie od pierwszego września bieżącego roku.”  

Ad. 7. 

 Zapytania do radnych powiatowych: 

St. Mikulski – wnioskował o wyrównanie drogi powiatowej, od przejazdu kolejowego do  

leśniczówki na Nowych Mostkach. 

K. Lachowska- na ul. Bydgoskiej na wysokości ul. Mickiewicza w Niemczu należy załatać 

dziurę. 



3 

 

D. Szatkowska-Rzepka – pobocza ul. Starowiejskiej w Jarużynie należy podsypać kamieniem, 

z uwagi na duże dziury. 

 

L. Kuziak: 

W sprawie naprawy chodnika przy ul. Centralnej 1 w Osielsku nic się nie zmieniło. W okresie 

wiosennym będą prowadzone rozmowy z właścicielem posesji. 

Będę składał wniosek na sesji Rady Powiatu o wybudowanie małego chodnika  na ul. 

Bydgoskiej  na wysokości ul. Ciepłej, który będzie pełnił funkcję przystanku. 

Poinformował, że  lasy są zanieczyszczone, leży dużo śmieci i zdarzają się sytuacje że są   

podpalane. 

Radny, przekazał prośbę Komendanta Straży Pożarnych, aby  instalowali czujniki 

wykrywające czad, co poprawi ich bezpieczeństwo. 

Radny I. Kraszkiewicz- nie wiem skąd radny ma takie dane, że wzrasta liczba śmieci  

i pożarów w lasach. Ja odnotowuję wręcz odwrotną sytuację.    

L. Kuziak- Komendant Straży Pożarnej przekazując tę informację  widocznie na uwadze miał 

cały powiat.   

Ad. 8. 

Podjęcie uchwał:    

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący.  

Skarbnik gminy przedstawiła zmiany budżetu gminy od ostatnich posiedzeń komisji. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/3/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały sprawie zmiany WPF Gminy Osielsko na 

lata  2015-2021. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/4/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚ 

i GW w Toruniu. Pożyczki zostaną przeznaczone na dofinansowanie zadań: 

 1)"Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Bożenkowo I etap" - 270 000,00 zł; 

 2)"Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ul. Parkowej wraz z przebudową przyłącza 

wodociągowego w ul. Leśników w Żołędowie" - 54 125,00 zł; 

3)"Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ul. Chabrowej, Tymiankowej, Miętowej w 

Osielsku" - 332 000,00 zł; 

4)"Budowa sieci wodociągowej w ul. Spacerowej i Nastrojowej w Maksymilianowie" - 77 567,00 zł; 

5)"Budowa sieci wodociągowej w ul. Tatrzańskiej i przyległych ulicach w Niwach"  - 222 000,00 zł; 

6)"Budowa sieci wodociągowej w ul. Krakowskiej w Niwach i Jarużynie na odcinku od ul. 

Zakopiańskiej do ul. Kolonia" - 209 000,00 zł; 

7)"Budowa sieci wodociągowej w ul. Gryczanej, Leśnej w Osielsku" - 69 555,00 zł. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/5/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały 4)w sprawie   przyjęcia Strategii Rozwoju 

Gminy Osielsko do roku 2020+,. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 
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Uchwała Nr II/6/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za wodę i 

ścieki. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/7/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wykupu gruntu położonego w  
Osielsku. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/8/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności 

przechodu i przejazdu w Niwach. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/9/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie  wykupu gruntu  w  Osielsku. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/10/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wykupu gruntu w Żołędowie 

pod przepompownię ścieków. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- 

za. 

Uchwała Nr II/11/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie wykupu gruntu w Niemczu 

pod istniejącą przepompownię ścieków. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/12/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w  sprawie przyjęcia darowizny - gruntu 

stanowiącego drogę wewnętrzną, położonego w Niemczu. 

Na pytanie radnej M. Zielińskiej, Wójt odpowiedział, że  właściciele darują nam grunt,  ale 

muszą doprowadzić do przejezdności. W przeciwnym razie akt notarialny nie zostanie 

podpisany. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 
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Uchwała Nr II/13/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia na rzecz gminy 

darowizny - gruntu położonego w Bożenkowie. Uchwała w drodze głosowania została 

przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/14/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w  sprawie wykupu i przyjęcia 

darowizny, gruntów położonych w Jarużynie.    
Wójt – właściciele gruntu muszą dokonać podziału gruntów wówczas będzie realizowana 

uchwała. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/15/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie ustalenia nazw ulic w Niwach 
i Niemczu. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/16/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przedłużenia umowy 

dzierżawy lokali użytkowych w Osielsku i Niemczu. Uchwała w drodze głosowania została 

przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/17/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały na realizację 

zadań w  ramach inicjatywy lokalnej. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/18/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały – roczny 

program organizacji pozarządowych. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/19/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za – 11 

przeciw – 0 

wstrzymał się – 1. 
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Uchwała Nr II/20/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Aktualizacji 

programu ochrony środowiska  dla Gminy Osielsko na lata 2012-2015 z perspektywą na lata 

2016-2019”. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/21/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Osielsko 

na 2016 rok. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie- za. 

Uchwała Nr II/22/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Osielsku.  

I.Kraszkiewicz- komisja  projekt przyjęła, ale nie jednogłośnie (za- 4 głosy, przy 2 

przeciwnych). Argumentem uzasadniającym głosowanie  przeciwne było to, że jednostki 

budżetowe w tym roku stracą podmiotowość podatkową.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za – 10 

przeciw – 2 

wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr II/23/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

Ad. 9.  

Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

Wójt oddał głos p. Jończyk swojego Zastępcę, celem udzielenia odpowiedzi na interpelację 

radnego A. Wiekieraka,     

Pani  Jończyk- w roku ubiegłym został ogłoszony przetarg na  dostarczanie posiłków do szkół 

w formie cateringu. Została wybrana najkorzystniejsza oferta, ale  nie był to trafny wybór. 

Nastąpił spadek spożywanych posiłków. Jako pierwsze zareagowało gimnazjum w Żołędowie 

gdzie nastąpił spadek z 50 do 30 posiłków. 

W ubiegłym roku szkolnym została rozwiązana umowa z tym dostawcą.  Został wyłoniony 

nowy  dostawca. Na dzień dzisiejszy w gimnazjum w Żołędowie spożywanych jest ok. 60 

posiłków.Za zgodą dyrektora szkoły podstawowej w Maksymilianowie, pierwszy dostawca 

posiłków zaopatrywał tą szkołę do końca roku 2015. Gdy liczba spożywających posiłki spadła 

do ok. 90 została rozwiązana umowa.  Obecnie szkołę   zaopatruje w posiłki  ten sam 

dostawca, co   gimnazjum w Żołędowie. Wzrosła liczba posiłków do ok. 120 tj. ilość gdy 

posiłki były przywożone z Niemcza czy Osielska. Uruchomienie stołówki w Publicznym 

Przedszkolu  nr 1 w Osielsku to nie jest tylko kwestia wyposażenia stołówki, ale również 

zatrudnienie pracowników ( kucharka, intendent).Natomiast jeżeli chodzi o  sprawność 

wydawania posiłków to nie ma znaczenia czy to jest catering czy stołówka. Ponieważ w 

przedszkolu są panie tzw. woźne oddziałowe, które będą pomagały przy wydawaniu 

posiłków. W naszym przedszkolu  jest  odrębne pomieszczenie i dzieci będą spożywały 

posiłki w komfortowych warunkach. W innych przedszkolach w sali gdzie przebywają, bawią 

się dzieci, zabawki są porządkowane i dopiero dzieci spożywają posiłki. 
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Nie ma takiej możliwości aby rodzice dowozili „domowe posiłki” do przedszkola dla swojego 

dziecka. Obserwując funkcjonowanie niepublicznych przedszkoli oraz rozmawiając ze 

wszystkimi dyrektorami  musze panu powiedzieć, że  na 7 przedszkoli, 4 korzystają z 

cateringu. Korzystający z cateringu oświadczyli, że nie powrócą do  uruchomienia kuchni. 

W związku z powyższym spróbujmy żywić dzieci w formie cateringu.  

Radny A. Wiekierak poprosił o pisemną odpowiedź. 

Wójt pozostałe interpelacje zostaną przekazane do Starosty Bydgoskiego. 

Ad. 10  

 Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący obrad przypomniał radnym o terminie składania oświadczeń majątkowych, 

który upływa 30 kwietnia br.   

Dnia 16 kwietnia br. odbędą się  Mistrzostwa Polski Nordic Walking w Żołędowie.  

W związku z tym zaprosił chętnych do udziału do reprezentowania  Rady Gminy Osielsko  

w marszu sztafetowym. Podziękował radnym za udział w ubiegłorocznej sztafecie. Wzorem lat 

ubiegłych, planuje się ufundować przez Radę Gminy Osielsko z diet  profesjonalne kijki dla 

zwycięzców. Radni zaakceptowali tą propozycję.  

B. Polasik- wnioskuje o wykonanie  przeglądu  placów zabaw, boisk sportowych. Ocenić 

jakie prace są potrzebne do wykonania przed rozpoczęciem sezonu. 

Wójt – od pierwszego kwietnia br. ruszą prace przeglądowo-remontowe  na placach zabaw  

i boiskach sportowych. 

Wójt odczytał pismo skierowane do właścicielki nieruchomości przy ul. Centralnej 1  

w   Osielsku, która ma dokonać naprawy chodnika- zjazdu na posesję. Pismo przesłało   

Starostwo Powiatowe w Bydgoszczy. Radni Powiatowi  otrzymali do wiadomości. 

Radni wyrazili niezadowolenie do  istoty pisma. Jak zauważył radny J. Baumgart mowa jest  

o utrzymaniu chodnika-zjazdu. Utrzymanie tj,. dbałość o porządek i o odśnieżanie, a nie 

odbudowa.  

 K. Cichański-  w Osielsku są trzy ulice o trzymetrowej szerokości, ul. Paprociowa, 

Szuwarowa i  Tatarakowa.. Należy uregulować stan prawny i uporządkować.  

A.Matusewicz- wnioskował o  przeanalizowanie organizacji ruchu, odnowić  pasy  

i przemyśleć  inna drogę wyjazdową,  parkingu na osiedlu handlowym. 

W trybie pilnym  uzupełnić  zarwane pobocza przy ul. Tapicerskiej 

Wójt – pobocza dróg gminnych wykona GZK.  

 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

Złożył wszystkim zebranym życzenia Świąteczne Wielkanocne.   

 

 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 

 


